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                                                              INTERPELACJA 
 
Dot. niezwłocznego wyjaśnienia poniżej opisanej sprawy z 
uruchomieniem Rodzinnego Domu Pomocy pod auspicjami Fundacji 
Oczami Brata. 
 
 
Szanowny Pani Prezydencie, proszę o wyjaśnienia w ww. sprawie oraz 
pomoc w uruchomieniu Rodzinnego Domu Pomocy stworzonego dla 
naszych mieszkańców przez Fundację Oczami Brata. Fundacja  jest od 
lat zauważana przez mieszkańców i bardzo doceniana nie tylko w naszym 
mieście, ale w całej Polsce. Pomoc którą niesie Oczami Brata jest 
nieoceniona w wielu wymiarach. Działalność na rzecz osób z 
niepełnosprawnościami w szerokim zakresie to powinien być priorytet.  
Piszę do Pana po zwróceniu się do mnie osób również zainteresowanych. 
MI 
 
„ MIASTO CZĘSTOCHOWA NIE URUCHOMI OD 1 STYCZNIA 2024 
ROKU RODZINNEGO DOMU POMOCY. NADAL NIE ZAPADŁA 
DECYZJA KIERUNKOWA, CZY DOM JEST DLA MIASTA 
POTRZEBNY. MIASTO NIE ZDĄŻY DO KOŃCA ROKU Z 
PROCEDURAMI.  
 
W związku z tym, że nie mogę skontaktować się z Prezydentem Miasta, 
kieruje publiczny apel do Prezydenta Miasta Częstochowy Krzysztofa 
Matyjaszczyka:  
 
Szanowny Panie Prezydencie Krzysztof Matyjaszczyk, mimo wszystko, 
mimo opieszałości Urzędu Miasta nadal mam nadzieję że niedawno 
wypowiedziane słowa podczas uroczystego otwarcia Dom Oczami Brata, 
już niedługo jednak staną się faktem. Złożyłem na Pana ręce wniosek 
(datowany na 25 sierpnia 2023 roku) o utworzenie jakże potrzebnego 
Rodzinnego Domu Pomocy w Częstochowie w Dom Oczami Brata. 

https://www.facebook.com/matyjaszczyk.krzysztof?__cft__%5b0%5d=AZX5zY_bNbmkaxZM5r-n9EcsuGyrMWalAGqCifQoLKKTcC0DX3aEmlWjj9YIYrJe8erB_lBG0FsirgHP5P15d2BrvtzA0TV12l1urdskkmw0lHw0UxKssYWbRapY46QQnff4dSCDB5lyaD0lQQgHYWEpzwTZrKsC_LOld_H027HRyTVCPdQKgmHc-4ZD6I7va3s&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/DomOczamiBrata?__cft__%5b0%5d=AZX5zY_bNbmkaxZM5r-n9EcsuGyrMWalAGqCifQoLKKTcC0DX3aEmlWjj9YIYrJe8erB_lBG0FsirgHP5P15d2BrvtzA0TV12l1urdskkmw0lHw0UxKssYWbRapY46QQnff4dSCDB5lyaD0lQQgHYWEpzwTZrKsC_LOld_H027HRyTVCPdQKgmHc-4ZD6I7va3s&__tn__=-%5dK-R


 
Już w czwartek w naszym mieście odbędzie się Sesja Rady Miasta, 
podczas której nastąpi głosowanie budżet Miasta Częstochowy na kolejny 
rok. Przedstawi Pan Radnym działania, które warto realizować w 2024 
roku. Przykro mi, że do tego czasu nasza społeczność nie otrzymała 
zgody na utworzenie Rodzinnego Domu Pomocy. Chociaż środki zostały 
w budżecie zabezpieczone, jak co roku (w nadmiarze).  
 
Jednak nawet w przypadku przegłosowania budżetu, to nie ma szans, aby 
Rodzinny Dom Pomocy zaczął działać od 1 stycznia 2024 roku. Nie zdąży 
Pan z kwestiami formalnymi. A był na to odpowiedni czas.  
 
 
W imieniu własnym, społeczności Fundacja Oczami Brata, szczególnie w 
imieniu osób z niepełnosprawnością intelektualną, naszych wspaniałych 
podopiecznych i ich rodzin i opiekunów, którzy są mieszkańcami 
Częstochowy, nadal wierzymy że Miasto Częstochowa zgodnie z Pana 
obietnicą wesprze to ważne dzieło. 
Na Rodzinny Dom Pomocy czeka m.in. babcia dwóch braci z 
niepełnosprawnością, którym grozi rozdzielenie i umieszczenie ich w 
różnych domach pomocy społecznej (niekoniecznie w Częstochowie). Na 
ten Dom czeka też mężczyzna z niepełnosprawnością intelektualną, który 
mieszka obecnie razem ze swoją schorowaną mamą w domu jeszcze 
niedawno z zapadającym się dachem... Takich historii są dziesiątki. 
Zainteresowanych taką formą wsparcia jest ponad 40 osób. 
 
Miasto Częstochowa nie prowadzi takiej formy wsparcia dla swoich 
mieszkańców, a zasługują oni na taką pomoc.  
 
Panie Prezydencie, zróbmy pilotaż, udowodnię że to ma sens. Bądźmy 
jedną z nielicznych gmin w Polsce, w której wprowadzi Pan taką usługę. 
Wyszedłem z inicjatywą współpracy. Możemy stworzyć 8 miejsc takiego 
całodobowego pobytu. Budynek stoi, jest świetnie wyposażony, spełniamy 
warunki rozporządzenia, potrzebujemy tylko odrobinę dobrej woli. 
Rozumiem, że potrzeby mieszkańców miasta są ogromne. Wychodzę 
naprzeciw tym potrzebom. Zbudowaliśmy Dom za 8 mln złotych. 
Otrzymaliśmy na ten cel 0 zł od Miasta Częstochowy.  
 
Prosiłem Pana o zgodę na prowadzenie Rodzinnego Domu Pomocy, co 
Miasto w 2024 roku może kosztować ok. 150 tys. złotych. Przedstawiłem 
kalkulacje. Otaczam się gronem specjalistów. Spotkajmy się i 
rozmawiajmy. Działajmy razem.  
 

https://www.facebook.com/OczamiBrata?__cft__%5b0%5d=AZX5zY_bNbmkaxZM5r-n9EcsuGyrMWalAGqCifQoLKKTcC0DX3aEmlWjj9YIYrJe8erB_lBG0FsirgHP5P15d2BrvtzA0TV12l1urdskkmw0lHw0UxKssYWbRapY46QQnff4dSCDB5lyaD0lQQgHYWEpzwTZrKsC_LOld_H027HRyTVCPdQKgmHc-4ZD6I7va3s&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/czewa?__cft__%5b0%5d=AZX5zY_bNbmkaxZM5r-n9EcsuGyrMWalAGqCifQoLKKTcC0DX3aEmlWjj9YIYrJe8erB_lBG0FsirgHP5P15d2BrvtzA0TV12l1urdskkmw0lHw0UxKssYWbRapY46QQnff4dSCDB5lyaD0lQQgHYWEpzwTZrKsC_LOld_H027HRyTVCPdQKgmHc-4ZD6I7va3s&__tn__=-%5dK-R


Zgodnie z tym co zaznaczył Pan podczas otwarcia Domu Oczami Brata 
19 maja 2023 roku: "Mam nadzieję, że będziemy mieli okazję 
współpracować jeszcze przy innych projektach, a wszystko po to, żeby 
osoby, które tego potrzebują, mogły czuć się w Częstochowie 
zaopiekowane". 
Panie Prezydencie, dziś te osoby nie czują się zaopiekowane, ze względu 
na brak Pana decyzji.  
 
Z poważaniem, 
Paweł Bilski  
Link do oficjalnie cytowanej wypowiedzi Prezydenta Miasta Częstochowy 
Krzysztofa Matyjaszczyka: https://www.czestochowa.pl/na-blesznie-
otwarto-dom-oczami...” 
 
 

Z poważaniem 
Małgorzata Iżyńska 

https://www.czestochowa.pl/na-blesznie-otwarto-dom-oczami-brata?fbclid=IwAR1QV50vuwUBoCVVsLG6323ysvdNu1nR7fQm8Gxn5aickgli_9-qPpiXfR4
https://www.czestochowa.pl/na-blesznie-otwarto-dom-oczami-brata?fbclid=IwAR1QV50vuwUBoCVVsLG6323ysvdNu1nR7fQm8Gxn5aickgli_9-qPpiXfR4

